2019/20





認識澳門科技大學 About MUST

澳門科技大學建校於 2000 年,2019 年將 迎來 19 週年校慶,大學致力為社會培養各 類高質素人才,發展迅速,已成為澳門規模 最大的綜合型大學,經澳門特區政府批准,大學擁有博士、碩士、學士三級學位授予權,設有十個學院及十數個科研院所,在校學生超過 11000 人,其中在校研究生 3300 多人▲。大學提供數十個學位課程供各類學生選擇修讀,授課語言以英語為主,部分課程以中、葡或西班牙語授課。

澳門最佳私立大學 The Best Private University in Macau Founded in 2000, Macau University of Science and Technology witnesses the 19th Anniversary in 2019.

M.U.S.T. endeavors to cultivate students' expertise in various disciplines. M.U.S.T. has rapidly developed into the largest multidisciplinary private university in Macau.

M.U.S.T. has been authorized by Macau SAR government to grant academic degrees at doctoral, master and bachelor levels in more than ten faculties and research institutes. Currently, there are over 11,000 students studying at the university, including more than 3,300 postgraduate students $^{\blacktriangle}$. To cater to different interests from different students, M.U.S.T. offers dozens programs conducted mainly in English, along with some of them are conducted in Chinese, Portuguese or Spanish.

▲ 按 2018 年 9 月在校學生人數統計。

▲ Statistics based on the number of studying students in September, 2018.

- Multicultural 文化多元



- Universally Connected 接軌世界



S - Socially Responsible 擔責社會



- Transformative 創新為本







大學是海峽兩岸暨港澳最年輕的五十強大學,已連續七年位列上海交通大學世界一流大學研究中心和上海軟科聯合發佈的"中國兩岸四地大學排名"百強,已連續三年(2015-2017年)躋身前五十強,2015年位列第46位,2016年位列第32位,2017年首次踏入了30強位例第28位。大學發展迅速,充滿活力,是學子求學以及從事研究的理想之地。

M.U.S.T. is one of the youngest Top 50 universities in the Greater China. For seven consecutive years till now, M.U.S.T. is ranked among the Top 100 Universities in the "Ranking of Top Universities in Greater China" which is released jointly by the Center for World-Class Universities at Shanghai Jiao Tong University and Shanghai Ranking. From 2015 to 2017, M.U.S.T. was ranked among the Top 50 Universities in the Greater China, rising from 46th in 2015, 32th in 2016, to 28th in 2017. M.U.S.T. is gaining wider recognition and developing rapidly as a high-quality comprehensive university. Therefore, M.U.S.T. is an ideal place for students to pursue higher education learning and research.

名師雲集 Distinguished Faculty Members

大學現有講座教授、特聘教授、教授、副教授、助理教授等數百人, 大部分教研人員擁有博士學位,同時具有在世界知名大學或研究機構 的工作或學習經驗。除了既有的師資隊伍以外,大學也特聘一批名師 為研究生授課及指導學生研究,包括中國科學院院士、中國工程院院 士、台灣中央研究院院士、美國科學院院士、世界高被引科學家等頂 尖學者。

M.U.S.T. owns hundreds of chair professors, visiting professors, professors, associate professors and assistant professors. The majority of the academic and research staffs obtained PhD degrees from or worked at world-known institutions and universities. In addition, M.U.S.T. invites a group of world class specialists and experts to deliver high quality postgraduate teaching and research, including academicians from Chinese Academy of Sciences, Chinese Academy of Engineering, Academia Sinica in Taiwan, United States National Academy of Sciences, Highly Cited scholars and other top scholars in the fields.



፱ 頂尖科研 Excellent Scientific Research

2018年,澳科大於澳門科學技術獎勵中,共有4個項目獲獎,2016年共有8個項目獲獎。澳門科學技術獎勵從2012年起頒獎,每兩年評獎一次。四次評獎共評出了3個一等獎,其中澳門科技大學獲得2個,分別為中醫藥和太空科技領域獲得的自然科學獎一等獎,這標誌著澳科大在上述研究領域的水平和成果已居於同類研究的領先水平。

In 2018, four research projects of M.U.S.T. won prizes from Macao Science and Technology Awards; while in 2016, its eight research projects won this award. The Macao Science and Technology Awards is held once every two years, starting from 2012. This is the fourth time the Awards gives out awards and there were three first prizes have been granted in total, M.U.S.T. has won two of them, including the Natural Sciences Awards in Traditional Chinese Medicine and Space Science respectively. These prizes demonstrate that M.U.S.T. is endorsed with leading position and excellent research outcomes in these fields.







世界冠軍 World Champion

澳科大學子屢次於世界性賽事中獲得佳績,包括參加全球「世界管理挑戰賽」,於2007年及2016年兩度勇奪世界總冠軍殊榮。於2017年度的分區比賽中,澳科大商學院學生更是包攬世界管理挑戰賽澳門區賽事的冠季軍。

世界管理挑戰賽是一年一度全球最大型的策略管理模擬賽事,澳科大學生兩次摘取了世界管理挑戰賽國際總決賽冠軍,表現卓越。

M.U.S.T. has obtained remarkable achievements in several worldwide competitions, including The Global Management Challenge from which M.U.S.T. has won the championship in 2007 and 2016 respectively. In the Global Management Challenge 2017 Macau Final, students from the School of Business have won the championship, runner-up, and 2nd runner-up. The Global Management Challenge is the annual largest-scale strategic management simulation contest. This finely reveals M.U.S.T. students' outstanding academic performance and achievements.

就業發展 <u>Marketing</u> Career Development

為協助學生順利就業,增進他們與用人單位的交流和溝通,澳門科技大學每年均會舉辦校園招聘會。2018年校園招聘會就有165家企業和機構參加,其中包括30家來自海外、香港及內地企業,突破歷年的數字,提供了超過4,000個職位空缺供畢業生選擇,行業包括:廣告、設計、工程、金融、博彩、政府及公共機構、信息科技及電訊、會展等。



To actualize students' career aspirations and enhance their communication with Corporations, M.U.S.T. launches Career Day every year. In 2018, there are more than 4,000 job vacancies offered by 165 firms and organizations, including 30 companies from mainland China, Hong Kong and overseas; the number of participating companies has overwritten the record of previous years. Covered industries include: Advertising, design, engineering, finance, gaming, government and public institutions, information technology and telecommunication, exhibition, etc.



國際認證 Internationally Accreditation

2017年,澳科大在澳門率先通過了國際權威機構英國高等教育質量 保證局院校素質核證,獲得專家組的高度讚揚和肯定,表明大學的高 等教育素質保證制度、措施和成效已經達到國際水平。

國際旅遊管理碩士及會計碩士學位課程亦獲得國際性專業的認證。

In 2017, M.U.S.T. took the lead and completed institutional quality audit by the Quality Assurance Agency for Higher Education, U.K. (QAA). the QAA Panel gave positive commendations and affirmations to the University's educational provisions, which demonstrates that the quality assurance systems, mechanisms and outcomes for higher education at M.U.S.T. have reached international standards. The Master of International Tourism Management program, Master of Science in Accounting program are accredited by International Institutions.



酒店與旅遊管理學院旅遊管理學士及國際旅遊管理碩士學位課程同時獲得由聯合國世界旅遊組織 UNWTO 頒發 "TedQual" 優質旅遊教育的續期認證 (2017 至 2021)

The Master and Bachelor of International Tourism Management programs have received the TedQual accreditation four-year renewal by the United Nations World Tourism Organization (UNWTO) (2017-2021)



商學院會計碩士課程獲 ACCA 認證

The Program of Master of Science in Accounting is accredited by the Association of Chartered Certified Accountants (ACCA)



國際交流 International Exchange

大學採用"走出去"及"請進來"雙向結合的多元交流方式,全年國際交流活動多種多樣,成果豐富。截至 2017 年,本校學生參加暑期出國項目和交換生項目的累計學生人數已超過 1200 人次。2016-2017 學年度本校學生在全球 12 個國家或地區的 18 所院校進行了短期學習和生活,得到了寶貴的經歷。

另外,每年均有來自世界各地的國際交換生及交流生來到本校學習, 這些學生分別來自法國、德國、西班牙、丹麥、瑞典、韓國等不同國 家的知名院校,為本校學生帶來瞭解不同文化與理念的契機。

M.U.S.T. adheres to the "Going out" and "Coming in" two-way diversified communication techniques. We offer a variety of international exchange programs every year, with profound educational and communicative outcomes generated. Up to 2017, more than 1,200 students from M.U.S.T. participated in the Summer Exchange Program and Exchange Student Program. In Academic Year 2016-2017, M.U.S.T. students conducted short-term study in 18 universities in 12 countries, which enables them gain valuable multicultural and international experiences.

Moreover, many international students worldwide exchange to and study in M.U.S.T. every year, including those who come from world-renowned universities in France, Germany, Spain, Denmark, Sweden, Korea and other countries. This educational mobility creates fine opportunity for M.U.S.T. students to immerse and experience different cultures and visions.



2018-2019 學年交換生及國際學院學生大使合照 2018-2019 Exchange students and UIC buddies



招生課程 Progran Offered

Programs

澳門科技大學現開設研究生課程之院所包括: 商學院、酒店與旅遊管 理學院、人文藝術學院、法學院、國際學院、資訊科技學院、中醫藥 學院、健康科學學院、藥學院、社會和文化研究所、太空科學研究所、 澳門系統工程研究所、澳門環境研究院。

Faculties/Institutes of M.U.S.T. which offers postgraduate programs include: School of Business, Faculty of Hospitality and Tourism Management, Faculty of Humanities and Arts, Faculty of Law, University International College, Faculty of Information Technology, Faculty of Chinese Medicine, Faculty of Health Sciences, School of Pharmacy, Institute for Social and Cultural Research, Space Science Institute, Macau Institute of Systems Engineering and Macau Environmental Research Institute.

學院 Faculties

碩士學位課程 Master Programs

博士學位課程 Doctoral Programs

商學院 School of Business	 工商管理 公共行政管理 管理 金融 會計 商業分析學 應用經濟學 慈善及公益管理 	Business Administration Public Administration Management Studies Finance Accounting Business Analytics Applied Economics Charity and Philanthropy Management	• 工商管理 • 管理學	Business Administration Management
酒店與旅遊管理學院 Faculty of Hospitality and Tourism Management	• 國際旅遊管理 • 酒店管理#	International Tourism Management Hotel Management#	• 旅遊管理	Tourism Management
人文藝術學院 Faculty of Humanities and Arts	 傳播學 設計學 電影管理 電影製作 美術學 建築學# 互動媒體藝術# 	Communication Design Management in Film Industry Film Production Fine Arts Architecture# Fine Arts in Interactive Media#	・ 傳播學・ 設計學・ 電影管理・ 美術學・ 建築學#・ 數字媒體#	 Communication Design Management in Film Industry Fine Arts Architecture# Digital Media#
法學院 Faculty of Law	法學法律國際經濟與商法刑事司法國際仲裁金融犯罪與監管 #	Laws Juris Master International Economic and Commercial Law Laws in Criminal Justice International Arbitration Financial Crime and Regulation#	• 法學	• Law
國際學院 University International College	• 國際漢語教育 • 外國語(英語、葡萄 牙語、西班牙語)	Teaching Chinese as a Foreign Language Foreign Language Studies (English, Portuguese, Spanish)	• 國際漢語教育 • 創意寫作#	Teaching Chinese as a Foreign Language Creative Writing#
資訊科技學院 Faculty of Information Technology	理學(計算機與資訊 科技、通訊工程、太 空資訊技術)應用數學與數據科學	Science (Computer and Information Systems, Communication Engineering, Space Information Technology) Applied Mathematics and Data Science	• 理學(計算機技術及 其應用、電子資訊科 技、太空資訊技術)	Science (Computer Technology and Application, Electronic Information Technology, Space Information Technology)
中醫藥學院 Faculty of Chinese Medicine	• 中醫學 • 中藥學 • 中西醫結合臨床醫學	Traditional Chinese Medicine Pharmacology in Traditional Chinese Medicine Integrated Traditional Chinese and Western Clinical Medicine	中醫學中藥學中西醫結合	Chinese Medicine Chinese Medicines Integrated Chinese and Western Medicine
健康科學學院 Faculty of Health Sciences	◆ 公共衛生學◆ 護理學	Public Health Nursing	• 公共衛生學	Public Health
藥學院 School of Pharmacy	-		• 藥學#	Pharmacy#

研究所 Institutes

碩士學位課程 Master Programs

博士學位課程 Doctoral Programs

社會和文化研究所 Institute for Social and Cultural Research	-	 國際關係 歴史學 # History#
太空科學研究所 Space Science Institute	• 地球與行星科學 • Earth and Planetary Sciences	• 地球與行星科學 • Earth and Planetary Sciences
澳門系統工程研究所 Macau Institute of Systems Engineering	● 智能技術 # • Intelligent Technology#	● 智能科學與系統 • Intelligent Science and Systems
澳門環境研究院 Macau Environmental Research Institute	• 環境科學與管理 • Environmental Science and Management	

[#]審批中的課程將於獲得澳門特區政府批准並刊載於《澳門特別行政區公報》後,始行招生。 備註:各課程之入學要求詳情,請參閱大學網站:入讀科大〉碩士及博士學位〉如何申請〉《入 學須知》。



獎助學金 Scholarships

為鼓勵優秀研究生學習及進行科研,澳門科技大學設有入學獎助學金。被錄取之研究生新生有機會獲頒發全額獎學金(100%學費減免)、 半額獎學金(50%學費減免)、參與學術研究助學金(包括100%學 費減免、豁免保險費、體檢費、發放住宿津貼、生活津貼)等。申請 人入讀後還有機會獲得機構獎學金,2017年,就有來自20個機構向 208名優秀學生頒發合共26項獎學金、助學金和飛躍大獎。



To encourage outstanding postgraduates to study and perform high quality scientific research, M.U.S.T. offers admission scholarships. Admitted postgraduates have the opportunity to receive full scholarships (covers 100% tuition fee), half scholarships (covers 50% tuition fee), and postgraduate studentships (PGS, covers 100% tuition fee, insurance fee, health examination fee; accommodating and living allowance). Applicants have the opportunity to receive scholarships from other Institutions after admission. In 2017, 208 outstanding students were granted a total number of 26 scholarships, grants, and improvement award from 20 Institutions.

入學方式 Admission Methods

入學方式 Admission Methods

報名日期 Application Period (dd/mm/yyyy)

1. 保薦入學 Admission by Recommendation

08/10 ~15/11

2. 考試入學 Admission by Examination

08/10/2018 ~ **04/03**/2019

備註:

- 1. 所有入學方式需符合本大學相關入學要求,詳情請參閱大學網頁: 入讀科大 > 碩士及博士學位 > 如何申請 > 《入 學須知》。
- 2. 無論以何種方式報名入學,錄取後均於8月註冊入學,並於9月開課。

Remarks:

- All admission methods must fulfill the University's related admission requirements. For details, please refer to the University Website: Admission > Postgraduate Programs > How to apply > Admission Regulations.
- 2. Regardless of which admission method, registration will be held in August, and class commences in September every year.

學費 Tuition Fees

碩士學位課程學費約為澳門幣/港幣 87,000~210,000元,博士學位課程學費約為澳門幣 /港幣152,000~280,000元。有關學費詳情,請瀏 覽大學網站:入學申請>學費及其它繳費>研究生學 費收費標準。

The tuition fee of Doctoral Degrees and Master Degrees ranges from MOP/HKD 152,000~280,000 and MOP/HKD 87,000~210,000 respectively. For the details of the tuition fee, please refer to the University's website at: Admission > Tuition Fee > Tuition Fee Table for Postgraduate.

備註:每年學費金額或有調整,請以最新公佈為準。

Remark: Tuition fee adjustment may be made on the yearly basis, please refer to the latest updates.

[#]The recruitment of these programs will start only after the approval from the Government of Macao SAR and being published in the Macao SAR Official Gazette. Remark: For details of each program's admission requirements, please refer to the University Website: Admission Postgraduate Programs > How to apply > Admission Regulations.



申請人須於指定報名截止日期前登入澳門科技大學網上報名系統提交網上申請。

All applicants must login to the Online Application System submit an online application before the application deadline.

(https://oas.must.edu.mo/admission/index.htm)

提交網上申请

- 1. 填寫報名資料
- 2. 上載報名文件
- 3. 繳交報名費用 (本地生澳門幣300元 /非本地生港幣400元)

Submit an online application

- 1. Fill in application information
- 2. Upload required documents
- 3. Pay application fee (Local applicants pay MOP300 / Non-local applicants pay HKD400)

初審及遴選

- 1. 研究生院對申請人報名資格進行初審
- 2. 初審通過後學院進行遴選

Initial Assessment and selection process

1. Applicants will be required to the initial evaluation by the School of Graduate Studies. 2. Applicants who pass the Initial assessment will be qualified to the selection process of intended Faculties/Institutes



入學考试

獲學院遴選之申請人,可參加入學考 試,考試後根據考試成績及科研背景 等擇優錄取。

Admission examination

Applicants who pass the selection process will be qualified to the admission examination. Applicants will be selected whether to accept based on the admission examination result and research background

- 1. 本校並未與任何機構合作進行招生,所有申請人應自行在本校網上報名系統開戶報名。
 - 2. 所有報名程序均須於報名截止日期前完成,否則將不能進入學院遴選程序。
 - 3. 有關報名需提交之文件列表、報名要求等詳情,請參閱大學網頁:入讀科大 > 碩十及博十學位 > 如何申請 > 《入學須知》。
 - 4. 有關入學考試等詳情,請參閱大學網頁:入讀科大>碩士及博士學位>入學考試。

Remark: 1. M.U.S.T. did not collaborate with any Institutes for admission; all applicants should submit application via the Online Application System of M.U.S.T.

- Applications should be submitted before the application deadline to proceed to the selection process of intended Faculties/Institutes.
 For details of list of required documents and admission requirements, please refer to the University Website: Admission > Postgraduate Programs > How to Apply > Admission Regulations.
 For details of admission examination, please refer to the University Website: Admission > Postgraduate Programs > admission examination.

查詢 **Enquires**

研究生院 School of Graduate Studies

地址:澳門氹仔偉龍馬路澳門科技大學 O 座 O507 室

Address: Room O507, Block O Academic Building, Macau University of Science and Technology, Avenida Wai Long, Taipa, Macau

電話 Tel: (853)8897 2262

電郵 Email: sgsad@must.edu.mo



澳門科技大學基金會 MACAU UNIVERSITY OF SCIENCE AND TECHNOLOGY FOUNDATION

科大醫院

University Hospital



www.must.edu.mo

季節科大廚藝餐廳 The Seasons MUST Training Restaurant



www.uh.org.mo





澳門國際學校

www.tis.edu.mo

www.must.edu.mo

www.mustseasons.com